



VestMøn Lokalforum



Generalforsamling Lørdag 2. Maj 2026 - 14:00 – 17:00

NY Gammelsø B&B, Grønsundvej 251

Dagsorden

1. Valg af dirigent, referent og stemmetællere

Dirigent: Bestyrelsen foreslår Jørn Elo Hansen

Referent: Bestyrelsen foreslår Eva Birch Christensen

Begge blev valgt

Stemmetællere: Hvis relevant – hvilket det ikke blev.

Generalforsamlingen er rettidigt indkaldt såvel på kommunens side og i selvstændig annonce. Det er sidste gang generalforsamlingen indkaldes med selvstændig annonce, da det er dyrt. Der har også været opslag de sædvanlige 10 steder på VestMøn og på hjemmesiden.

2. Formandens beretning

Lars Skov Andersen

Formandens beretning i form af en powerpoint præsentation kan ses på hjemmesiden.

Beretningen godkendt.

3. Regnskabsaflæggelse

Mads Krebs

Overtog igangværende regnskab. Vi har ændret regnskabsåret fra 1. april – 31. marts til 1. januar – 31. december. Derfor er der for 2025 et regnskab for hele 2025, men også et lille regnskab for den del, der også hører til 2024 regnskabet – fra 1. januar til 31. marts 2025. For 24 til 31. marts.

Regnskabet er vedhæftet.

Det er delt op i 3 regnskaber:

Lokalforum, Sansehaven og Slotshavens shelter.

Vi har i 2025 brugt flere penge end vi har haft indtægter i lokalforummet. Det har kunnet lade sig gøre fordi vi havde penge på kontoen, men det kan ikke fortsætte.

Vi er nødt til at begrænse os fremover, hvis vi skal kunne holde et budget – eller søge flere midler.

Vi må også gøre kommunen opmærksom på, at driftstilskud på 7.500 kr. om året ikke er nok.



VestMøn Lokalforum



Vi har ikke brugt penge på noget urimeligt, men vi kan overveje, om der fremover skal gives tilskud til kørsel.

Medlemmer af det tidligere lokalråd gjorde opmærksom på at tilskuddet engang var 35.000 kr. Derfor er det ikke så underligt, at vi har svært ved at holde udgifterne under 7.500 kr., som er tilskuddet fra kommunen til lokalforaene.

Slothavens shelterplads giver overskud og har over årene opsparet noget, som kan bruges på renovering af shelterne.

Friluftsrådet har betalt for shelterne og muldtoiletter under betingelse af, at det skal være gratis at benytte shelterne. Dog koster det 500 kr. hvis man er en gruppe, der lejer hele Slotshaven Shelterplads. Kreative bookinger bør bremses.

Vi kan overveje betaling for shelterne i Sansehaven, men det kræver et toilet.

Vi har haft møde med kommunens naturvejleder Thomas Duus Monefelt om forvaltning af Sansehaven, inkl. oprensning af søen, reparation af shelterne og vandhanen, hegn, mm. og afventer nu svar.

Budget råderum for lokalforum: 8.000 kr. til møder, adm., osv.

Sansehaven – ingen indtægter, men udgifter.

Vi har fået penge til et halvtag, så vi kan stå i tørvejr under arrangementer. Vi tager et møde med tømreren om finder ud af hvad vi kan få for de 10.000 kr.

Ørslev er ikke lokalfora, men får tilskud på andre måder. Det kan vi skele til ift. at få flere midler.

Revisoren havde på forhånd godkendt regnskabet.

Regnskab blev godkendt og budget taget til efterretning.

Indkomne forslag

Forslag bedes sendt til info@vestmoenforum.dk senest Torsdag 30. April 2026.

Der var ikke indkommet forslag.

4. Valg til bestyrelsen

Bestyrelsen kan bestå af 5-7 medlemmer plus 2 suppleanter.

Lars Skov Andersen og Eva Birch Christensen ønsker at fratræde som formand og sekretær, men er villige genvalg til bestyrelsen

Mads Krebs og Martin Frost Jensen er ikke på valg.

Lise Knørr, Bent Jørgensen og Ole Ørsted ønsker at træde ud af bestyrelsen.

Bestyrelsen har derfor behov for 2-4 nye medlemmer og opfordrer alle interesserede at stille op.



VestMøn Lokalforum



Alejandra Beici Hansen stillede op til bestyrelsen som nyt bestyrelsesmedlem, hvilket blev hilst velkommen. Derved er bestyrelsen nu på 5 medlemmer.

Finn Skov Jensen stillede op som suppleant, hvilket også blev hilst velkommen.

5. Valg af revisor

Anne Grete Olsen er villig til genvalg – og blev genvalgt med applaus.

6. Debat: Hvad bør bestyrelsen fokusere på det kommende år

Trafik. Der er problemer med oversigten flere steder, hvor man kunne opstille bump eller sænke hastigheden, bl.a. Tostenæs og Hårbølle.

Til gengæld er der for mange bump – og for dårlige bump i Røddinge og ved friskolen i Damsholte. Byskiltet i Røddinge kommer for sent – efter de første huse.

Lokalforaene er enige om, at det er mere formålstjenligt, hvis de er medbestemmende ift. trafikken, da de kender forholdene bedst.

Der var et lovforslag, som ville give kommunerne mere indflydelse på egne veje, men det blev ikke til noget. Derfor er det stadig politiet, der bestemmer hvor der skal være bump, hastighedssænkning osv. De tager udgangspunkt i uheld og målinger af hastighederne på vejene. Man kan bestille en hastighedsmåling.

Meget kunne forbedres, hvis hækkene blev klippet, så oversigten bliver bedre, fx som gjort på Frederikshavevej.

Ungdom. Vi er i den tidligere bestyrelse blevet enige om, at vi vil støtte, og gerne hjælpe på vej, hvis nogle unge tager initiativ. Vi talte om to slags unge. De, der er under 18 og de der er over 18, men yngre end 40 – 45.

Tilflytterhus. Vi vil gerne have et tilflytterhus igen, men det skal være i bedre stand. Der skal være kræfter til at sørge for det – det kræver noget.

Velkomstkomité. Det tidligere lokalråd havde en velkomstkomité, som havde et samarbejde med ejendomsmæglerne og derfor vidste, hvor der var nytilflyttede. De blev budt velkommen med blomster, viden om området og områdets foreninger osv. Det ville være godt at få genoplivet.

SLUT